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کمتر از یک سال اســت که نیما 

گو 
 و 

ت
گف

ملائی روی صندلــی مدیرعاملی 
شــرکت پدیده نشســته اســت. 
تخصص او در زمینه امورمالی است 
و در همین رشته مدرک دکتری 
دارد. پیــش از ایــن نیــز در 
مختلــف،  شــرکت های 
مسئولیت های مهمی در این زمینه داشته 
است؛ از مدیریت صندوق سرمایه گذاری 
ســامان تا مدیریــت امورمالی ســازمان 
اقتصــادی آســتان قــدس رضــوی. اما 
هیچ کدام از سازمان ها و شرکت هایی که او 
تجربه مدیریتشان را دارد، تاکنون شرایطی 
مشابه شــرکت پدیده نداشته اند. شرکت 
پدیــده در خیلــی از زمینه هــا وضعیت 
منحصر به فردی دارد؛ چه از نظر چالش ها و 
مشکلات بی  شماری که شرح آن ها مثنوی 
هفتادمــن کاغذ می شــود  و چــه از نظر 

ظرفیت ها و امکاناتش.
در این گفت وگو نه درباره گذشــته بلکه 
درباره آینده این شــرکت با مدیرعامل آن 
صحبــت کرده ایم. ســهام داران پدیده از 
۲۰اردیبهشت امسال که نماد گشان وارد 
بورس شــد، انتظار داشــتند روی خوش 
ســهام داری را ببینند اما روند قیمت این 
سهم از مرداد تاکنون، نزولی بوده و همین 
موضوع انتقادها  و پرسش های جدی را در 

ذهن آن  ها ایجاد کرده است.

     خیلی از فعالان بازار سرمایه معتقدند 
روند قیمت سهم گشان در بازار سرمایه، 
منطقی نبوده است و چارت قیمتی آن نیز 
منطقی نیست. اکنون قیمت سهم در چارت 
از روز نخست  تعدیل شده است و حتی 
یعنی  سرمایه  بازار  در  گشان  گشایش 

۲۰اردیبهشت۹۹ کمتر شده است.
چارت گذشته نشــان می دهد که قیمت 
از ۱۴هزار تومان به ۲۹هزار تومان رســید 
و بعد از مجمع با قیمــت تئوریک ۷۸۰۰ 
تومان باز شــد و ادامه روند گشان تاکنون 
ریزشی بوده اســت. اینکه چارت طبیعی 
است یا نه، سوالی نقد شدنی است. البته به 

نظر من هم الان سهم باید قیمت بیشتری 
می داشــت. اما دلیل اینکه قیمت به اینجا 
رسیده است، ناشی از عوامل مختلف است.
شرکت ما در بازار نارنجی با دامنه نوسان 
۲درصدی است و در زمان های رشد بازار 
نمی تواند همچون سایر شرکت ها رشد کند 
و از سوی دیگر در زمان ریزش بازار چون 
دامنه نوســان محدود است، می بینیم که 
به صورت ممتد، صف فروش در گشان ایجاد 
می شود و روندها درمقایسه با نمادهایی که 
دامنه نوسان بیشتری دارند، هیجانی تر و 

مخرب تر است.
     بیشتر تحلیلگران، شناوری زیاد سهم را 
مشکل اصلی آن می دانند. آیا برنامه ای برای 
تغییر میزان سهام شناور شرکت دارید؟ 
موسسه ملل یا بانک صادرات چطور؟ آن ها 
برای افزایش سهم خود در شرکت، برنامه ای 

ندارند؟
من نمی توانم چنین برنامه ای داشته باشم. 
از ســمتی من کارمند بانک صــادرات یا 
موسســه مالی اعتباری ملل نیستم، حتی 
نماینده آن ها نیز در شرکت الزاما نمی داند 
برنامه این دو سهام دار عمده چیست. بدون 
 تردید هرقدر میزان سهام داران حقوقی با 
درصد سهم فراوان در پدیده افزایش یابد 

و سهام شناور 
کاهــش یابد، 
بهتر است. اما 
وظیفه  ایــن 
بنده نیست که 
در این مســیر 
تــلاش کنم و 

حق چنیــن کاری را هم نــدارم. اگر بنده 
میانجی شــوم که یک یا چندین سهام دار 
حقیقی سهم خود را به یک شخص حقوقی 
بفروشــند، بعد از آن قیمت سهم یا رشد 
می کند یا ریزش. یعنــی در هر دو صورت 
یک طرف متضرر می شود، پس اساسا ورود 
مدیرعامل به چنین حوزه هایی جرم است.

     برخی معتقدند ریزش قیمت گشان، 
عمدی است و عامل  آن سهام داران بزرگ 

هستند؟
ما هــر روز این حالت بدبینانــه را فرض و 
بررسی می کنیم. تا الان که باهم صحبت 
می کنیم، مدرک و ســندی مبنی بر اینکه 

عــده ای برای روندســازی ســهم تلاش 
می کنند، مشاهده نکرده ایم.

البته موارد مشــکوکی دیــده و به بورس 
گزارش کرده ام؛ گرچه ایــن وظیفه بنده 
نیســت، زیرا اگر من روی قیمت ســهم 
حساس باشم، نوعی تخلف است. اما به دلیل 
تجربه بورسی، این کار را انجام می دهم تا از 

حق سهام داران حفاظت کنم.
     حدود هزار و ۹۰۰میلیارد تومان سود 
افزایش  دارد.  انباشته در شرکت وجود 
سرمایه از محل سود انباشته نسبت به سایر 
انواع آن طبق قانون با سهولت بیشتری باید 

انجام شود، چرا این اتفاق نمی افتد؟
این سود انباشته برای شرکت اصلی است. 
بورس می گوید بخشی از سود که در تلفیق 
گروه است، قابل استفاده است. این مسئله 
شفاف گفته نشــده اما به نوعی تبدیل به 
عرف شده اســت. الان ســود انباشته در 
شرکت اصلی هزار و ۹۰۰میلیارد تومان و 
در تلفیق شرکت ها  بیش از  ۷۰۰میلیارد 
تومان اســت که این مقــدار کمتر قابل 
استفاده است. ازســوی دیگر تعدادی بند 
حسابرســی وجود دارد که نگرانی ایجاد 
کرده است. مثلا یک بند درباره شهرداری 
شاندیز بود که رفع شــد، از این رو سازمان 
بورس تنها 
ورود  بــا 
بخشــی از 
ســود بــه 
یه  ما ســر
 ، کت شــر
فقــت  ا مو
می کند که متوجه هیچ ایرادی نیســت. 
به همین دلیل در مرحلــه قبل هم تنها با 
افزایش سرمایه ۱۸۰درصدی از محل سود 

انباشته شرکت موافقت شد.
اکنون نیز در صورت حساب ۶ماهه بعد از 
بررسی های انجام شده، تعداد زیادی از آن 
بندهایی که نگرانی ایجاد می کرد، برطرف 
شده است و می توان از سود برای افزایش 
سرمایه اســتفاده کرد. این گزارش هم به 
تایید هیئت مدیره رســیده و روی کدال 
منتشر شده است. بعد از آن، بورس بررسی 

و بخشی از آن یا کلش را تایید می کند.
     بعد از افزایش ۱۸۵درصدی چرا سهام 

جایزه بلافاصله قابلیت معامله پیدا کرد؟ 
این درصورتی است که سایر نمادها در بازار 
سرمایه بعد از افزایش سرمایه تا چند ماه، 
سهام جایزه را در سبد سهام داران بلوکه 
می کنند تا فشار فروش در سهم افزایش 

نیابد. چرا این اتفاق در «گشان» نیفتاد؟
نکته اول این اســت که این موضوع دست 
شرکت ســپرده گذاری اوراق بهادار است. 
هیچ ســوالی هم در این زمینه از ما نشد. 
نکته دوم این اســت که در گذشته فرایند 
سپرده شدن سهام فرق می کرد. آن زمان 
سامانه سجام وجود نداشت و رفت وبرگشت 
اطلاعات میان شــرکت  سهامی  و شرکت 
سپرده گذاری زمان بر بود، لذا سهام جایزه 
دیرتر وارد پرتفوی ســهام داران می شد. 
اما اکنــون با لمس یک دکمــه، اطلاعات 
به روز می شــود و در پرتفوی سهام داران 

می نشیند.
     اما همین امسال شرکت هایی، سرمایه 
خود را از محل سود انباشته افزایش دادند و 
سهام دارانشان تا مدتی امکان معامله سهام 

جایزه را نداشتند؟
اگر بعد از افزایش سرمایه «گشان» چنین 
اتفاقی افتاده است، مستند آن را ارائه کنید، 
از ســازمان بورس پیگیری می کنم؛ چون 

سیستم آن ها هر روز به روزرسانی می شود.
     در شبکه های اجتماعی بارها نقل 
شده است که در مجمع عمومی  فوق العاده 
گشان، اعلام شده است سهام شرکت ابنیه 
پس از ۳ماه وارد بورس می شود، چرا این 

اتفاق نیفتاد؟
من در مجمــع عمومی  بــودم. هیچ وقت 
چنین مســئله ای اعلام نشــده است. اگر 
مستندی در این باره پیدا کردید، به ما ارائه 
کنید تا موضوع را از طریق مراجع قضایی 
پیگیری کنیم و بابــت ادعای کذب، طرح 

شکایت کنیم.
البته ما خیلی هم خوشــحال می شــویم 
اگر ایــن کار یک هفته ای انجام شــود. ما 
میراث دار یک شــرکت پرچالش هستیم 
که در گزارش های حسابرسی آن، بندهای 
مختلفی وجود دارد و پشــت هر بندش، 
دنیایی از نکته های حقوقی و پرونده های 

قضایی است.
با وجود این چالش ها شرکت ابنیه اکنون 
مجوز تبدیل از ســهامی  خاص به عام را از 
سازمان بورس گرفته اســت  و همچنان 
درحال پیگیری برای ورود ابنیه به بورس 
و درج نمــاد این شــرکت در تابلوی بازار 

فرابورس هستیم.
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سکه امامی
۱۱ میلیون   و 
۹۵۰ هزار تومان 

نیم سکه 
۶ میلیون و
 ۶۰۰ هزار 
تومان 

ربع سکه 
۴ میلیون
  و ۲۰۰ هزار
تومان 

طلای ۱۸ عیار
۱ میلیون و
 ۱۴۲ هزار تومان

دلار آزاد 
۲۶۰۰۰
تومان

یورو آزاد
۳۱۲۰۰
تومان

لیر ترکیه 
۳۷۵۰
تومان

گفت وگو با مدیرعامل پدیده شاندیز  که  این روزها  وضعیت خوبی در بورس ندارد

ميراث دار دنيايى از  پرونده هاى قضايى هستيم

گر من روی قیمت سهم حساس باشم،  ا
نوعی تخلف است. اما به دلیل تجربه 
بورسی، این کار را انجام می دهم تا از حق 
سهام داران حفاظت کنم.

گر من روی قیمت سهم حساس باشم،  ا
نوعی تخلف است. اما به دلیل تجربه 
بورسی، این کار را انجام می دهم تا از حق 
سهام داران حفاظت کنم.

ـــــــچگونه تسهیلات سهام عدالت را دریافت کنیم؟ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
اقتصادنیوز: مدیرعامل شــرکت پرداخت الکترونیک سداد 
گفت: افــرادی که حســاب بانک های عامل تعیین شــده را 
به عنوان حساب مرتبط با سهام عدالت خود معرفی کرده اند، 
می تواننــد از طریق نرم افزار طراحی شــده، بــرای ثبت نام 
و دریافت تســهیلات اقدام کنند. محمدعلــی محمودزاده 
افزود: در این فرایند، احــراز هویت از طریق تصویر زنده فرد 
ثبت نام کننده انجام می شــود و تصویر کارت ملی نیز باید در 
برنامه، بارگذاری شــود. وی بیان کرد: بعد از امضای فرم ها 
و قراردادهای مربوط به تســهیلات به صــورت الکترونیکی، 
مراحل ثبت نام تکمیل و کارت اعتباری نیز به صورت مجازی 

صادر می شود.

ـــــــتعیین میزان معافیت مالیاتی حقوق ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
اقتصادنیوز: کمیســیون تلفیق مجلس اخذ مالیات از حقوق 
به جز اعضای هیئت علمی و قضات را تا ســقف ۴میلیون تومان 
معافیت مالیاتی درنظر گرفــت. بر این اســاس از حقوق  ۴ تا 
۸میلیون تومان ۱۰درصد، از ۸ تا ۱۲میلیون تومان ۱۵درصد، 
از ۱۲ تا ۱۸میلیون تومان ۲۰درصد، از ۱۸ تا ۲۴میلیون تومان 
۲۵درصد و از ۲۴ تــا ۳۲میلیون تومــان ۳۰درصد و از حقوق 

بیشتر از ۳۲میلیون تومان ۳۵درصد مالیات دریافت می شود.

ـــــــکاهش قیمت طلا و سکه ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
ایسنا: طبق اعلام ایوب اکبری پور، عضو هیئت مدیره اتحادیه 
طلاوجواهر، هم زمان با سقوط ۵۰دلاری بهای جهانی طلا در 
هفته  گذشته، قیمت سکه و طلا نیز با کاهش مواجه شده است، 
به طوری که هر گرم طلای ۱۸عیار، ۳۳هزار تومان و ســکه نیز 

۳۰۰هزار تومان افت قیمت داشته  است.

ـــــــانتقاد از دخالت های دولت در تعیین دستمزد ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
ایلنا: یک فعال حوزه کارگری گفت: دخالت های بیش از اندازه 
دولت در تعیین دســتمزد کارگران، غیرقانونی اســت. حمید 
حاج اسماعیلی افزود: تعیین دستمزد وظیفه دولت نیست و باید 

در میز مذاکره بین کارگران و کارفرمایان صورت گیرد.

ـــــــبازار خودرو هر روز بدتر می شود ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
خبر فوری: محسن دهنوی، دبیر هیئت رئیسه مجلس، گفت: 
یکی از وعده های رزم حسینی، وزیر صمت، برای گرفتن رای در 
مجلس، ســامان دهی اوضاع بازار خودرو بود. اما در عمل هیچ 
اتفاق مثبتی در بازار خودرو نیفتاده است و روزبه روز اوضاع این 

بازار بدتر می شود.

ـــــــ۱۱۰هزار تومان؛ قیمت منطقی گوشت گوسفند ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
باشگاه خبرنگاران: رئیس شــورای تامین کنندگان دام 
گفت: باتوجه به مــازاد تولید در بخــش دام، قیمت منطقی 
هرکیلو گوشت گوسفند در خرده فروشی ها ۱۱۰هزار تومان و 
قیمت منطقی هرکیلو گوشت گوساله ۱۰۰هزار تومان است. 
منصور پوریان قیمت هرکیلو دام ســنگین درب دامداری را 
۳۸هزار تومان و هرکیلو دام  ســبک را ۴۵ تا ۴۸هزار تومان 
اعلام کرد و گفت: قیمت هرکیلو لاشه دام سنگین، ۷۳هزار 

تومان و هرکیلو لاشه دام سبک، ۹۵هزار تومان است.

ـــــــدلار در سال انتخابات، ارزان می شود؟ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
تجارت نیوز: بررسی عملکرد بازار ارز در سال های برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری نشــان می دهد که در دو سال۸۴ 
و ۸۸ رشــد قیمت دلار محدود بوده اما در سال۹۲ این پول 
خارجی با افت قیمت مواجه شــده و تنها در ســال۹۶ رشد 
فراوانی را به ثبت رسانده اســت. در سال۸۴ قیمت دلار تنها 
۳درصد رشد کرد. در ســال۱۳۸۸ نیز همانند دور قبلی،  /۴
دلار رشد محدود ۳/۵درصدی داشت. در سال۹۲، قیمت دلار 
۱۳درصد ارزان شد. همچنین در سال۱۳۹۶  این ارز تا پایان 

سال، ۳۰درصد افزایش یافت.

ـــــــبازگشت معامله گران شب عید به بازار مسکن ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ
خبرآنلاین: مشاوران املاک در برخی مناطق شهر از افزایش 
تعداد مراجعات به بنگاه ها برای خریدوفروش های شب عید خبر 
می دهند. طبق روال طبیعی بازار معاملات مسکن، یکی دو ماه 
پایانی هرسال به انجام معاملاتی اختصاص دارد که در اصطلاح به 
آن، معامله شب عید گفته می شود. هر دو طرف تقاضا و عرضه در 
این گونه معاملات، سعی می کنند تا پیش از فرارسیدن سال نو، 
قرارداد خود را منعقد و به خانه جدید نقل مکان کنند، از این رو 
هرســال در این بازه زمانی، حجم معاملات مسکن با افزایشی 

اندک روبه رو می شود.

واگذاری گواهی تجاری موقت 
ـــــــبه سازمان سامان دهی مشاغل شهری ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ ـــ  ــ ـ

پایگاه اطلاع رســانی شــهرداری: مدیرعامل ســازمان 
ســامان دهی مشــاغل شــهری و فرآورده هــای کشــاورزی 
شهرداری مشهد گفت: باتوجه به ضرورت جلوگیری از افزایش 
مزاحمت های شــغلی و گســترش نیافتن مشــاغل مزاحم و 
آلاینده در شــهر و در راســتای یکپارچگی اقدامــات در این 
زمینه، تمام مجوزهــای بهره بــرداری صنفی(تجاری موقت) 
از بهمن۹۹ بــا اخــذ مصوبه کمیســیون بند۲۰ مــاده۵۵ و 
دســتور شــهردار، را برای بررسی و اعلام، این ســازمان صادر 
خواهد کرد. مســعود رضوی افزود: بر این اســاس، اعلام نظر 
مزاحمت های شغلی و استانداردهای صنفی پس از تایید سازمان 
به منظور اقدامات بعدی و صدور مجوز لازم به مناطق ارســال

 می شود.

اقتصاد
 به
در بهمن، بازدهی بازار طلا ۱۸/۵درصد  روایت آمار

بوده است.

۱۸/۵
در ماه گذشته بازدهی بازار سکه

 ۱۷/۱درصد بوده است.

۱۷/۱
در ماه گذشته، بازار سرمایه 

۷/۶درصد بازدهی داشته است.

۷/۶
در بهمن، بازدهی بازار دلار 

۱۵/۳درصد بوده است.

۱۵/۳۳

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس 
سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان گفت: دنیا به سمت برداشتن 
قیمت گــذاری از روی کالاها پیش می رود و 
انجام این مهم در کشور ما نیز به نفع جامعه 
اســت.به گزارش ایرنــا، عبــاس تابش روز 
پنجشنبه در نشســت کارگروه تنظیم بازار 
خراسان رضوی افزود: کالاهای گروه یک که 
ارز دولتی می گیرند، مشمول قیمت گذاری 
تثبیتی و باقی کالاها، مشمول ضابطه تعیین 
قیمت ها هستند.به گفته وی، قیمت گذاری 

ازســوی این ســازمان به این صورت است 
که انجمن هــا و تشــکل های تولیدکننده 
هر محصول، پیشنهادشــان را بــه وزارت 
جهادکشاورزی می دهند و این وزارتخانه پس 
از جمع بندی، پیشــنهاد خود را به سازمان 
حمایت می دهد و ســازمان مزبــور پس از 
کارشناسی پیشنهاد، آن را برای تصویب به 

ستاد تنظیم بازار کشور منتقل می کند.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: 
در تنظیم بازار منطقه ای تلاش شده است که 
کشور به ۶منطقه تقسیم و خراسان رضوی 
معین ۶استان همجوارش شود. سیاست های 
ملی را خراســان رضوی برای این ۶استان 
همجوار در هماهنگی هم اجرا خواهد کرد 
و این ۶اســتان با محوریت خراسان رضوی 
درکنــار مدیریت بــازار، ورود و خروج کالا 

را هم انجــام می دهند. تابــش همچنین 
پنجشنبه شــب در نشســتی با روســای 
اتحادیه های اتاق اصناف مشهد گفت: اصناف 
و بخش تولید از اتهام فــروش اجباری کالا 
مبرا هســتند و فقط تعدادی دلال برای پر 
کردن جیب خود به دنبــال فروش اجباری 
یک کالا به همراه فروش اقلام ضروری مردم 

هستند.

سرپرست معاونت هماهنگی اموراقتصادی 
استانداری خراسان رضوی نیز در کارگروه 
تنظیم بازار گفت: سامانه ای را اتاق اصناف 
مشــهد برای توزیع کالاهای اساسی طرح 
تنظیم بازار طراحی و در مشهد راه اندازی 
کرده است و تلاش می شود تا پایان سال در 
سایر شهرســتان های استان نیز راه اندازی 

شود.
مرتضی اشرفی افزود: راه اندازی این سامانه 
باعث شده است نظارت خوبی بر توزیع این 

کالاها و جلوگیری از تخلفات صورت گیرد. 

حذف قیمت گذاری از روی کالا به  سود جامعه است
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